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ZAPISNIK 

sa 17. sjednice Odbora za  zdravstvo, rad i socijalno staranje Skupštine 

Crne Gore, održane 26. jula 2013.godine 

 

 Sjednica je počela sa radom u 12 sati i 30 minuta. 
 
 Sjednicu je otvorio i istom predsjedavao poslanik Zoran Jelić, predsjednik 
Odbora. 
 
            Sjednici je prisustvovala predstavnica Ministarstva finansija, Ana Krsmanović, 
pomoćnica ministra finansija. 
 
           Sjednici Odbora nijesu prisustvovali poslanici: Neven Gošović i dr Radovan 
Asanović, članovi Odbora. 
 
          Rad sjednice pratili su akreditovani novinari. 
 
 Za sjednicu je predložen sljedeći: 
 
 

DNEVNI RED: 

1. INFORMACIJA SA TEMATSKE SJEDNICE SA SZO POVODOM PREDLOGA 
ZAKONA O OBEZBJEĐIVANJU KRVI; 

2. AMANDMAN NA PREDLOG ZAKONA O DOPUNI ZAKONA O PENZIJSKOM I 
INVALIDSKOM OSIGURANJU POSLANIKA Janka Vučinića i dr Strahinje 
Bulajića; 

3. AMANDMAN NA PREDLOG ZAKONA O DOPUNI ZAKONA O PENZIJSKOM I 
INVALIDSKOM OSIGURANJU POSLANIKA Zorice Kovačević, dr Halila Dukovića 
i dr Zorana Srzentića; 

4. DVA AMANDMANA NA PREDLOG ZAKONA O DOPUNI ZAKONA O 
PENZIJSKOM I INVALIDSKOM OSIGURANJU POSLANIKA Gorana Tuponje i 
Srđana Perića; 

5. AMANDMAN NA PREDLOG ZAKONA O DOPUNI ZAKONA O PENZIJSKOM I 
INVALIDSKOM OSIGURANJU POSLANIKA Janka Vučinića i dr Strahinje 
Bulajića 

 

AD-1 

Informacija sa tematske sjednice sa Svjetskom zdravstvenom organizacijom povodom 

Predloga zakona o obezbjeđivanju krvi je prihvaćena od članova Odbora jednoglasno. 
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AD-2 

Obrazloženje o amandmanima (2) koji su podnijeli poslanici Janko Vučinić i Strahinja 

Bulajić na PREDLOG ZAKONA O DOPUNI ZAKONA O PENZIJSKOM I INVALIDSKOM 

OSIGURANJU, dao je poslanik Janko Vučinić, član Odbora.  

Prvi amandman koji su podnijeli poslanici Janko Vučinić i dr Strahinja Bulajić, povučen je 

iz procedure na predlog predlagača amandmana.  

Zbog činjenice da prethodni amandman nije dobio podršku Odbora za zakonodavstvo, 

Klub poslanika DF je Odboru za zdravstvo, rad i socijalno staranje Skupštine Crne Gore 

dostavio novi amandman (2). 

AMANDMAN glasi: 

U Predlogu Zakona o dopuni Zakona o penzijskom i invalidskom osiguranju, u članu 1, 

riječi „u aluminijskoj industriji“ se brišu.  

Poslanik, Janko Vučinić, član Odbora, rekao je da se predloženom dopunom Zakona o 

penzijskom i invalidskom osiguranju vrši očigledna diskriminacija i direktno krši Ustav na 

način što se ovom mjerom favorizuju radnici jednog a u podređeni položaj stavljaju 

radnici ostalih preduzeća u čijem tehnološkom procesu postoje radna mjesta na kojima 

se rad obavlja u otežanim uslovima a radni staž računa sa uvećanim trajanjem. Prije 

svega, misli se na radnike Željezare Nikšić kao i, posebno, na radnike njenog 

nekadašnjeg pogona Centar tehničkih gasova koji su danas radnici firme „MESSER 

TEHNOGAS“. Ovim amandmanom se ova nepravda i protivustavna diskriminacija 

suspenduju a svi radnici koji rade na ovakvim radnim mjestima dovode u jednak ustavno 

– pravni položaj.  

Predsjednik Odbora, Zoran Jelić, konstatovao je da je prvi amandman povučen iz 

procedure.  

 

Poslanik, Goran Tuponja, član Odbora, rekao je da je amandman koji su oni podnijeli na 

PREDLOG ZAKONA O IZMJENAMA I DOPUNAMA ZAKONA O PENZIJSKOM I 

INVALIDSKOM OSIGURANJU identičan sa amandmanom koji su podnijeli poslanici 

Janko Vučinić i Strahinja Bulajić. 

Predstavnica ministarstva finansija, Ana Krsmanović, pomoćnica ministra, je istakla da 

je Ministarstvo finansija na prošloj sjednici podržalo izmjene i dopune Zakona koje se 

odnose na obezbjeđivanje članova socijalnih problema zaposlenih u KAP-u. Ono što je 

bila namjera, rekla je, i ono što su namjere ovih izmjena jeste da su zaposleni koji su u 

toj industriji najugroženiji u Crnoj Gori budući da im prijeti otkaz. Postoji veliki broj 
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zaposlenih koji bi u slučaju da ostanu bez posla bili socijalno ugroženi, budući da su to 

ljudi koji imaju preko 30 godina staža. Prestankom rada bi njihova zapošljivost bila niska 

a država bi morala da uloži velika sredstva. Zbog toga je odluka Vlade bila, da se ovim 

ljudima, omogući posebni uslov penzionisanja kako je to bila praksa ranije u slučaju 

Željezare. Rekla je, da je sa aspekta Vlade neprihvatljiv finansijski uticaj koji bi imao 

predloženi amandman, tj: proširenje obuhvata radnika na koja bi se ovaj Predlog 

odnosio. Posebno je istakla da, ti zaposleni sada nijesu u socijalnoj situaciji u kojoj su 

zaposleni u KAP-u, dok je na drugoj strani finansijski efekat finansijske mogućnosti 

države Crne Gore. Izdaci koji bi se nametnuli Fondu PIO bi se značajno uvećali ukoliko 

bi se proširio obuhvat korisnika. Ugrozila bi se održivost Fonda PIO i javnih finansija. 

Fiskalni uticaj amandmana koji je Vlada prihvatila nije toliko veliki koliki bi bio da se 

primjena Zakona proširi na nove grupe zaposlenih, istakla je na kraju, pomoćnica 

ministra finansija. 

Predstavnik predlagača zakona, poslanik Zoran Jelić je rekao da ne želi da komentariše 

odluku zakonodavnog Odbora. U svoje, i u ime poslanika Zorana Vukčevića, predlagača 

zakona, ne prihvata amandmane koje su podnijeli poslanici Janko Vučinić, Strahinja 

Bulajić, Goran Tuponja i Srđan Perić iz razloga što bi na taj način ugrozili penzijski 

sistem i što bi svim radnicima sa 30 godina radnog staža, bez obzira gdje radili, 

omogućilo pravo penzije što nije u skladu sa evropskim direktivama koje regulišu ovu 

oblast.  

Poslanik, Janko Vučinić, je rekao da je ovakav Zakon grubo kršenje Ustava jer se Zakon 

odnosi samo na jedno preduzeće i na određeno vrijeme. Ima dosta radnika koji su 

ugroženi kao što su ugroženi radnici KAP-a. To su radnici Željezare, kao i radnici njenog 

nekadašnjeg pogona Centar tehničkih gasova koji su danas radnici firme „MESSER 

TEHNOGAS“. Ti radnici su u teškoj situaciji i iz tog razloga je podnešen prvi amandman 

koji je proglašen neustavnim. Pitao je zašto donositi Zakon samo za jedno preduzeće i 

samo za mjesec dana. Ako već hoćemo da donosimo zakone treba ih donositi za sve 

radnike i na neodređeno vrijeme. Krajnje je neozbiljno donositi Zakon za jedno 

preduzeće i na mjesec dana.  

 

AMANDMAN (2) koji su podnijeli poslanici Janko Vučinić i dr Strahinja Bulajić, 

predstavnik predlagača Predloga zakona nije prihvatio.  

Odbor za zdravstvo, rad i socijalno staranje takođe nije prihvatio ovaj amandman i 

predlaže Skupštini Crne Gore da ga odbije. 
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AD-3 

Obrazloženje o amandmanu koji su podnijeli poslanici Goran Tuponja i Srđan Perić na 

PREDLOG ZAKONA O DOPUNI ZAKONA O PENZIJSKOM I INVALIDSKOM 

OSIGURANJU, dao je poslanik Goran Tuponja, član Odbora.  

AMANDMAN (1) glasi: 

U članu 1 Predloga zakona kojim se poslije člana 197i osnovnog zakona dodaje novi 

član 197j, u novododatom članu 197j, u stavu 1 riječi “u aluminijskoj industriji” brišu se.  

Poslanik, Goran Tuponja, podnosilac amandmana je rekao da je njihov prvi amandman 

identičan amandmanima iz DF.  Ovakav Predlog zakona je neustavan. Osoba koja radi 

u nekoj drugoj industriji a ne u aluminijskoj je diskriminatoran u odnosu na osobu koja 

radi u aluminijskoj industriji. Predloženim amandmanom se obezbjeđuju jednake šanse 

za ostvarivanje prava na starosnu penziju svim zaposlenim na radnim mjestima na 

kojima se staž osiguranja računa sa uvećanim trajanjem.  

AMANDMAN (2) glasi: 

U članu 1 Predloga zakona kojim se poslije člana 197i osnovnog zakona dodaje novi 

član 197j, u novododatom članu 197j, stav 2 briše se.  

Poslanik, Goran Tuponja, podnosilac amandmana, obrazložio je da se ovim 

amandmanom ukida vremensko ograničenje za sticanje prava na starosnu penziju I da 

se obezbjeđuju jednake šanse za ostvarivanje prava na starosnu penziju svim 

zaposlenim na radnim mjestima na kojima se staž osiguranja računa sa uvećanim 

trajanjem. Ovaj Zakon je u suprotnosti sa našim Ustavom i kao takav ne bi trebao da 

zaživi.  

AMANDMANE (2) koji su podnijeli poslanici Goran Tuponja i Srđan Perić, predstavnik 

predlagača Predloga zakona nije prihvatio.  

Odbor za zdravstvo, rad i socijalno staranje takođe nije prihvatio ove amandmane i 

predlaže Skupštini Crne Gore da ih odbije. 

 

AD-4 

Obrazloženje o amandmanu koji su podnijeli poslanici Zorica Kovačević, Halil Duković I 

dr Zoran Srzentić na PREDLOG ZAKONA O DOPUNI ZAKONA O PENZIJSKOM I 

INVALIDSKOM OSIGURANJU, koji su Skupštini Crne Gore podnijeli poslanici Zoran 

Jelić i Zoran Vukčević, dala je poslanica Zorica Kovačević, članica Odbora.  
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AMANDMAN glasi: 

U članu 1 Predloga zakona kojim se dodaje novi član 197j, stav 1 predloženog člana 

197j mijenja se i glasi: 

“Izuzetno od odredbe člana 17 ovog zakona osiguranik kome je u aluminijumskoj 

industriji prestao radni odnos zbog uvođenja stečaja stiče pravo na starosnu penziju ako 

ima navršenih 30 godina staža osiguranja”. 

Poslanica, Zorica Kovačević je rekla da je rad u aluminijumskoj industriji težak i štetan 

po zdravlje, ne samo na radnim mjestima na kojima je uvedeno računanje staža 

osiguranja sa uvećanim trajanjem. U Kombinatu aluminijuma je uveden stečaj, po kom 

osnovu veliki broj zaposlenih ostaje bez posla. Iz navedenih razloga predlaže se da se 

posebni uslovi penzionisanja, koji su predloženi članom 1 stav 1 Predloga zakona, 

odnose ne samo na osiguranike u aluminijumskoj industriji kojima se staž osiguranja 

računa sa uvećanim trajanjem, već i na druge osiguranike u toj industriji kojima je radni 

odnos prestao usljed uvođenja stečaja. 

Predstavnik Vlade Crne Gore je istakao da je ovaj amandman za Vladu prihvatljiv. 

Predstavnik predlagača zakona, poslanik Zoran Jelić je rekao da je ovaj amandman 

prihvatljiv iz razloga koje je navela poslanica Zorica Kovačević. Ovim amandmanom 400 

radnika bi steklo pravo na penziju. Na taj način bi pomogli onim ljudima koji su u 

međuvremenu ostali bez posla, zbog stečaja, da ostvare svoje pravo.  

AMANDMAN koji su podnijeli poslanici Zorica Kovačević, dr Halil Duković i dr Zoran 

Srzentić je postao sastavni dio Predloga zakona.  

 

Za izvjestioca Odbora, određena je poslanica Zorica Kovačević, članica Odbora. 

 

 
Pošto je iscrpljen dnevni red sjednica je završena u 13 sati i 30 minuta. 
 

 

 

Sekretar Odbora                                                                             Predsjednik Odbora 
Momir Joksimović                                                                                Zoran Jelić 
 


